

Title (en)  
Tumbler switch.

Title (de)  
Kippschalter.

Title (fr)  
Interrupteur à bascule.

Publication  
**EP 0321392 A1 19890621 (DE)**

Application  
**EP 88810772 A 19881109**

Priority  
CH 491687 A 19871217

Abstract (en)  
The tumbler system (10, 12) of the tumbler switch is connected to a pivoting switch lever (9) which can be pivoted by means of a operating ram (11). The operating lever (9) has two cutters (9a, 9b), offset in the switching direction, which engage successively in associated supporting notches (6a, 6b) on operation of the switch. For this purpose, on operation of the switch the operating lever is supported such that it can pivot successively on two offset points, such that a relatively small operating force results over the complete operating range in comparison with the achievable contact pressure, and the switch is released safely with a relatively large return path. <IMAGE>

Abstract (de)  
Das Kippsystem (10, 12) des Kippschalters ist mit einem schwenkbaren Schalthebel (9) verbunden, der mittels eines Betätigungsstössels (11) verschwenkt werden kann. Der Betätigungshebel (9) weist zwei in Schaltrichtung versetzte Schneiden (9a, 9b) auf, die bei Betätigung des Schalters nacheinander in zugeordnete Stützkerben (6a, 6b) eingreifen. Der Betätigungshebel ist daher bei Betätigung des Schalters nacheinander an zwei versetzten Stellen schwenkbar abgestützt, derart, dass sich über den ganzen Betätigungsreich eine verhältnismässig geringe Betätigungs Kraft, verglichen mit dem erzielbaren Kontaktdruck und eine sichere Rückschaltung bei relativ grossem Nachlaufweg ergibt.

IPC 1-7  
**H01H 13/36**

IPC 8 full level  
**H01H 13/12** (2006.01); **H01H 13/36** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**H01H 13/36** (2013.01)

Citation (search report)  
• [X] US 4130747 A 19781219 - RESH JOHN S  
• [A] EP 0232765 A2 19870819 - SWF AUTO ELECTRIC GMBH [DE]  
• [A] US 3459912 A 19690805 - BAUER WERNER ROBERT, et al  
• [A] GB 536357 A 19410512 - ALAN JOY KELSALL, et al

Cited by  
DE102007017366B3; CN1093317C; EP0837483A3; US7932475B2; WO2007131606A1

Designated contracting state (EPC)  
DE FR GB IT NL

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0321392 A1 19890621**; CH 675174 A5 19900831; JP H01204320 A 19890816

DOCDB simple family (application)  
**EP 88810772 A 19881109**; CH 491687 A 19871217; JP 31831488 A 19881216